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水と緑のまち
戸田へようこそ

戸
田
市
は
、
埼
玉
県
の
南
東
部
に
位
置
し
、
江

戸
時
代
に
は
中
山
道
の
「
戸
田
の
渡
し
」
が
置
か

れ
、交
通
の
要
衝
と
し
て
栄
え
て
き
た
ま
ち
で
す
。

ま
た
、
昭
和
39
年
の
東
京
オ
リ
ン
ピ
ッ
ク
で
ボ
ー

ト
競
技
の
会
場
と
な
っ
た「
戸
田
ボ
ー
ト
コ
ー
ス
」

や
年
間
1
0
0
万
人
以
上
が
訪
れ
る
「
彩
湖
・
道

満
グ
リ
ー
ン
パ
ー
ク
」
な
ど
が
あ
り
、
水
と
緑
豊

か
な
オ
ア
シ
ス
の
よ
う
な
ま
ち
で
す
。

昭
和
41
年
に
県
下
24
番
目
の
市
と
し
て
誕
生
し

た
本
市
は
、
本
年
10
月
に
市
制
施
行
50
周
年
を
迎

え
ま
す
。
人
口
は
当
時
の
2
倍
以
上
に
増
加
し
、

今
後
も
増
加
が
続
く
こ
と
が
予
測
さ
れ
て
い
ま

す
。
ま
た
、
平
均
年
齢
が
県
内
一
若
く
、
さ
ら
に
、

利
便
性
の
高
い
交
通
網
を
基
盤
と
し
て
産
業
も
活

発
で
あ
り
、「
人
の
利
」
と
「
地
の
利
」
に
恵
ま
れ

た
、
将
来
に
わ
た
っ
て
持
続
可
能
な
ま
ち
で
す
。

こ
の
市
勢
要
覧
は
、
現
在
の
本
市
の
姿
と
こ
れ

ま
で
の
歴
史
、
そ
し
て
こ
れ
か
ら
の
展
望
を
ま
と

め
た
も
の
で
す
。
本
市
を
知
っ
て
い
た
だ
く
一
助

と
な
れ
ば
幸
い
で
す
。

発
刊
に
あ
た
っ
て

TODA

Located in southeastern Saitama Prefecture, Toda City had a boat station 
during the Edo Period to cross Arakawa River along the Nakasendo 
Highway and flourished as a key transit corridor. Home also to the Toda 
Boat Course, the venue of the rowing events of the 1964 Tokyo Olympic 
Games, and Saiko-Doman Green Park that has over a million visitors 
annually, the city is an oasis full of greenery and water.
Toda City was municipalized in 1966 as the 24th city of Saitama 
Prefecture and will celebrate its 50th anniversary in October 2016. The 
population has more than doubled since its founding, and its growth is 
expected to continue. Furthermore, the average age is the youngest in the 
prefecture, and its industries are thriving supported by the city’s highly 
convenient transportation network. The advantages with respect to its 
population and land ensure that the city will be sustainable into the future.  
This city guide offers information about the city today, its history, and 
outlook for the future. I would be most pleased if it helps deepen your 
understanding of this city.

户田市位于埼玉县东南部，在江户时代，中山道的“户田之
渡”曾设在这里，作为交通要道繁华一时。另外，这里还有曾
在1964年东京奥运会中举办过划艇比赛的“戸田划艇赛道(户
田漕艇场)”，以及年到访人数在100万以上的“彩湖道满绿
色公园”等风景宜人之地，是一个林青水秀的绿洲城市。
户田市于1966年建市，是埼玉县内所设置的第24座城市。今
年10月，本市将迎来建市50周年。与当初相比，本市的人口
已达到2倍以上，预期今后还将继续增长。此外，人口的平均
年龄在县内也是最年轻的，加上交通网络的发达便利，各项产
业也蓬勃发展，可谓地利人和，未来的可持续发展潜力巨大。
本《市政要览》概括介绍了户田市的现在、过去和未来前景。
希望您能够从阅读中对本市有所了解，我们将深以为幸。 戸田市長

神保 国男

平
成
二
十
八
年
九
月

神
保
国
男

Kunio Jimbo
Mayor of Toda City
户田市市长  神保国男
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